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Bankáröltöny 
YYa szabómester volnék tudnám, ki mennyire jólva-

E1 salt, ki melyik konkurenciámhoz jár és azt is tud-
nám, hol segít egy kis rafinált ránc, meg hogy kivel 
nem érdemes kínlódni, mert úgysem tudjuk eltakarni 
amit el kell. Úri szabónak lenni azért is jó, mert ők az 
egyetlenek akik ebben az országban őszinte és egy éle-
ten át érvényes választ kapnak arra a praktikus okok-
ból feltett kérdésre: uram, ön jobbos, vagy balos? 

Ha szabómester volnék, azt mondanám Surányiról, 
hogy maga a megtestesült, klasszikus elegancia. Bár 
kissé macerás ügyfél, mert ragaszkodik a feddhetetle-
nül jó minőséghez, de azért bevállalnám, mert amit hat 
óta (kép)visel, az valóban ő maga. Járainál már 
erősebb válltömést tennék a zakóba, csak úgy a tartás 
végett. Megvasalnám a mellrészt is, bár erre már nincs 
szükség. Járai Zsigmond mai eleganciája ugyanis an-
nak ellenére kifogástalan, hogy szakmai tekintélyét kis-
sé megtépázta a kormány iránt pénzügyminiszterként 
tett elkötelezettség. A jegybankok szerte a világon 
olfan helyek, ahol a szuverenitás a legnagyobb erény, s 
akármilyen pici politikai pecsét ordít az öltönyökön. A 
jegybank függetlensége a garancia arra, hogy egy or-
szág pénzügyi helyzete, hitelessége stabil maradjon. 
Míg ugyanis a kormány - a pénzügyminisztérium szak-
mai segítségével költ, addig a jegybank ezt figyeli, s ha 
kell, szigorúan visszafogja a fiskális lendületedet. Járai 
tehát mától független bankárként kell hogy esetenként 
akár vitatkozzék is azzal kormánnyal, amelyben nemré-
giben még ő volt a pénzügyminiszter. Érdekes lesz. 

Surányi pedig vette a kabátját - tudják, azt a nagyon 
elegánsát, amiben végigcsinált egy kis forint-konverti-
bilitást, egy kis pénzstabilizálást, egy kis harmincról a 
mai szinte való infláció-mérséklést, szóval hat, kifeje-
zetten nehéz gazdasági évet. Megbízatásának utóbbi 
három esztendejében nem kapta meg az Orbán-kor-
mánytól a jegybankelnöknek kijáró bizalmat és nyu-
godt politikai körülményeket. Járainak ezzel egyelőre 
nem lesz problémája. 

YYa szabómester volnék, mégis megelőlegezném a 
El bizalmat Járainak, s bár remegő kézzel, de bele-
varrnám új bankáröltönyébe nagyapám cégének emb-
lémáját. Járai jó szakember, így ha úri szabó volnék, 
megkockáztatnám: nem hoz majd szégyent a családi 
vállalkozásomra, mert munkáját a szavahihetőség és 
nem a kormányzat iránti lojalitás fogja meghatározni. 

K a t k ó Kr i sz t ina 

Miniszteri segítségre várva 

Megmentik 
az emlékparkot? 

Postára került az a két le-
vél, amelyben a megye 
közgyűlés Rockenbauer Zol-
tánnak, az NKÖM miniszte-
rének, illetve Dávid Ibolya 
igazságügyi miniszternek a 
segítségét is kéri az Ópuszta-
szeri Nemzeti Történeti Em-
lékpark további működtetését 
veszélyeztető, látogatói ked-
vezményeket biztosító kor-
mányrendelet mielőbbi felül-
vizsgálatához. Ecsedy István, 
az NKÖM helyettes államtit-
kára szerint helyben kell or-
vosolni a gondokat. 

Kérdésessé válhat a kultu-
rális javak közkinccsé tétele, 
adtuk hírül keddi lapunkban. 
Csongrád megyében ennek 
legdrámaibb hatását az ÓNT 
Emlékpark szenvedheti el. 
Ezért is döntött úgy a megyei 
közgyűlés, hogy kéri a rende-
let módosítását, vagy az évi 
50-60 milliós bevételi veszte-
ség pótlását. 

Ecsedy István, a Nemzeti 
Kulturális Örökség Miniszté-
riumának helyettes államtit-
kára a hírre reagálva kiemel-
te: a nemzeti kulturális örök-

ség tulajdonlása nem csak 
jog és lehetőség, hanem köte-
lezettség is. A szaktörvény 
pedig fe lhata lmazást ad a 
kormánynak arra, hogy ren-
deletben szabályozza a láto-
gatási kedvezményeket, és ez 
alkalommal is ez történt. 

A tárca államtitkárának ér-
velése azonban nem teljesen 
cseng össze az észrevétel lé-
nyegével. Csongrád Megye 
Közgyűlése ugyanis egyetlen 
pillanatra sem vonta kétség-
be, hogy támogatni kell a 
csa ládok, d iákcsopor tok , 
nyugdíjasok múzeumlátoga-
tását! Ugyanakkor, vélemé-
nyük szerint, a törvény nem 
hatalmazta fel a kormányt ar-
ra, hogy olyan módon állapít-
son meg kedvezményeket , 
amelyek után adót és egész-
ségügyi hozzájárulást kell fi-
zetni. így a kormányrendelet 
következtében bevételeitől 
részben megfosztott kiállító-
helyek fenntartói joggal ag-
gódhatnak, biztosítani tud-
ják-e egész évben a működé-
si feltételeket. 

N. Rácz Judit 
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Közösen Önökért! 
Tehergépjármű-alkatrész - új tehergépjármű 
kis- és értékesítése 
nagykereskedelem - teljes köri szervizelés 
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Közhasznú műsorok is - köz- és magánpénzen 

Kereskedelmi tévé Szegeden 

A s t ú d i ó ö t v e n m i l l i ó s b e r u h á z á s r a v á r . . . (Fotó: Karnok Csaba) 

M á r c i u s b a n ú j r a k e z d -
j ü k , m o n d h a t n á k a sze-
g e d i v á r o s i t e l e v í z i ó 
m u n k a t á r s a i t e l j e s j o g -
g a l . H iszen a k o r á b b i n á l 
j ó v a l n a g y o b b m ű s o r -
i d ő b e n , ú j s t r u k t ú r á b a n , 
n a p i h á r o m ó r á n y i s a j á t 
g y á r t á s ú m ű s o r r a l - in -
d u l n a k az a d á s o k márc i -
us 12-én . Új a név is, ú j 
a cég is: Szeged Televíz ió 
K f t . A f ő n ö k a rég i : A r a -
tó László ü g y v e z e t ő , stú-
d i ó v e z e t ő . 

A cégbíróságon az idén ja-
nuár 3-án jegyezték be a Sze-
ged Televízió Kft.-t, amely-
nek 50-50 százalékban tulaj-
donosa a Szegedi Városi Te-
levízió Közhasznú Társaság 
(vtv), i l letve a Par t iscum 
2000 Lap- és Könyvkiadó 
Kft. Hogyan született az új 
tévétársaság? A vtv frekven-
ciájára új pályázatot írt ki az 
ORTT. de a korábbi rossz ta-
pasztalatokon okulva nem 
állt szándékában ezeket meg-
osztani több jelentkező kö-
zött. Az új pályázat pénzt 
igényelt, ám a vtv tulajdono-
sa, a szegedi önkormányzat -
akár a többi - nem bővelke-
dett a szabadon felhasználha-
tó tőkében. Ezért a vtv és egy 
magáncég, a Partiscum 2000 
Kft. pályázott, konzorcium-
ként. Az ORTT tavaly no-
vemberben hirdetett ered-
ményt, a szegedi konzorcium 
nyert, a vtv és a Partiscum 
2000 pedig - a közgyűlés jó-
váhagyásával - létrehozta az 
új társaságot, a Szeged Tele-

Közmagán? 
Milyen átalakuláson megy át a városi 

tévé, mint közvagyon? Ez a kérdés izgat-
ja az átlagosnál valamivel tájékozottabb 
városlakók egynémelyikét. A cégbírósági 
adatokból a következők derülnek ki: a 
frekvencia használatára 15 évig jogot 
nyert gazdasági társaság, a Szeged Tele-
vízió Kft. egyik tulajdonosa (50 százalék) 
a 2000 márciusában alapított, szegedi 
székhelyű Partiscum 2000 Kft. Ebben a 
társaságban rövid ideig kisebbségi tulaj-
donos volt az MGH Magyarország Lap-
és Könyvkiadó Kft. - 2000 júniusától a 
szegedi önkormányzat a cég tagja. Az 
önkormányzat a Szegedi Extra című ki-
advány kivásárlásával lett tulajdonos, 
amelyet közéleti hetilapként jelenleg is a 
Partiscum 2000 Kft. ad ki. A többségi tu-

lajdonos a Partiscum 2000-ben a Pro-
fond 1899 Kft. Ezt 1999 novemberében 
alapította két magánszemély, főbb tevé-
kenységi körei: ingatlanforgalmazás, -
beruházás, -bérbeadás, - kezelés. A cég 
egyik tagja és ügyvezetője Rácz Gábor, 
aki a cégbírósági adatokból következően 
főképp könnyűipari cégek felszámolásá-
val foglalkozik. Másik tagja Hafner Bar-
na, aki társtulajdonosa az egyebek mel-
lett számviteli, könyvvizsgálói, adósza-
kértői tevékenységre, üzletviteli tanácsa-
dásra, munkaerő-toborzásra jogosult 
Hafner és Társa Kft.-nek. A Profond 
1899 Kft. 2000 májusában törzstőkeeme-
lés kapcsán többségi irányítást biztosító 
részesedést szerzett a Partiscum 2000 
kft.-ben, melynek mértéke 50,2 százalék. 

vízó Kft.-t. Ez indítja műsor-
szolgáltatását március 12-én, 
mint Arató László ügyve-
zető-stúdióvezetőtől megtud-
tuk, jobbára a vtv korábbi 
munkatársi gárdájával és esz-
közeivel. 

Városi hírek 

- A legnagyobb próbaté-
telt az jelenti - magyarázza 
az ügyvezető - , hogy míg ed-
dig mintegy napi egy órányi 
saját gyártású műsorunk volt, 
most ezt megháromszoroz-
zuk. A műsorstruktúrában az 
este 7 órától 9-ig tartó két óra 
lesz a kitüntetett műsoridő. 
Ebben egy 25 perces saját 
készítésű híradót adunk, utá-
na egy órás magazin jellegű, 

politikamentes, feszültségol-
dó, csevegős műsor jelentke-
zik, majd este 9 óráig napon-
ta más, sport, gazdaság, val-
lás, önkormányzat, várospoli-
tikai témájú műsorblokk 
megy. Az esti filmeket job-
bára hazai alkotásokból vá-
lasztjuk, igyekszünk temati-
kus sorozatokat nyúj tan i , 
akár rendezők, akár színé-
szek alakja és munkássága 
köré fonni a bemutatott alko-
tásokat. A film után megis-
mételjük a hírmagazint, s a 
délelőtti órákat is az ismétlé-
seknek szenteljük. Szerződé-
sek alapján öt szegedi csapat 
mérkőzése i t közvet í t jük 
rendszeresen. Készítünk úgy-
nevezet t interaktív zenei 
műsoroka t , amelyeket a 

nézők kívánságai alapján 
szerkesztünk. 

Tulajdonosi 
költségek 

A 15 órányi műsor idő 
minden órájából 12 perc le-
het a reklámidő, vagyis ke-
reskedelmi csatornáról van 
szó. Arató László szerint 
azonban nem kell lemondani 
a szegedieknek a közszolgá-
lati jellegű programokról, hi-
szen a cégben felerészben tu-
lajdonos önkormányzattal 
kötött szerződés alapján to-
vábbra is közvet í t ik a 
közgyűléseket és más köz-
hasznú műsorokat is készíte-
nek. A cég költségvetésének 
egyik biztos forrása tehát ez 

az önkormányzati pénz. A 
másik összeg a másik tulaj-
donostól, a Partiscumtól „ér-
kezik", amely megvásárolta a 
reklámidő értékesítésének jo-
gát: a f rekvenciaengedély 
időtartama (15 év) alatt éven-
te az infláció mértékével nö-
velt fix összeget fizet a tévé-
társaságnak az értékesítési 
jogért. Az ügyvezető szerint 
azért előnyös ez a szerződés, 
mert ilyen módon tervez-
hetővé és biztonságossá te-
hető a cég működése. Ugyan-
akkor a Szeged tévé saját jo-
gon is értékesíthet reklám-
időt, köthet szerződést cégek-
kel, készíthet referencia- és 
egyéb rek lámfi lmeket -
mondta Arató László. (A vtv-
nek tavaly tízmillió forint kö-
rüli bevétele volt hasonló 
reklámszerződésekből .) A 
vtv közhasznú társaságként 
működött, az új cég nyilván-
valóan profitra hajt; az ön-
kormányzattal megkötendő 
közhasznú szerződések vajon 
elég biztosítékot jelentenek 
arra, hogy a város polgárai 
megkapják a megfelelő köz-
hasznú tájékoztatást? Más-
képpen fogalmazva: a közva-
gyon, amelyből az eredeti vá-
rosi tévé létrejött és műkö-
dött, továbbra is képes lesz 
közcélokat szolgálni? - kér-
deztük Arató Lászlót, akinek 
erről nincs kétsége. Mint 
mondta , a magánbefek-
tetőnek, a Partiscum 2000 
Kft.-nek, csakúgy mint a má-
sik tulajdonos önkormányzat-
nak közös a célja: a tévétár-
saság gazdaságos működteté-
se. 

Fejlesztési 
tervek 

A megnövekedett műso-
ridő kitöltéséhez természete-
sen nem elegendő a vtv je-
lenlegi műszaki- technikai 
felszereltsége. Első lépésben 
4-5 milliós beruházás kereté-
ben „fölkészítik" a stúdiót a 
nagyobb feladatokra. Nagy 
várakozással tekintenek a 
Miniszterelnöki Hivatal pá-
lyázatára, amelytől 50 milliós 
fejlesztés lehetőségét remé-
lik. Csak a munkatársi gárda 
nem változik, illetve alig. A 
vtv jelenlegi szerződéses, 
külsős munkatársai (összesen 
mintegy 50-en dolgoznak a 
városi tévénél, közülük csak 
nyolcan belső munkatársak) 
mellett néhány körzeti tévé-
ben dolgozó újságíróval köt-
nek szerződést, továbbá sze-
retnék foglalkoztatni a város-
ban dolgozó sz ínészeket , 
más népszerű személyisége-
ket is. 

Sulyok Erzsébet 

Gyermekbékenap a Magyarok Világparkjában 

Kiáltvány a földkerekségnek 
M u n k a t á r s u n k t ó l 

T a v a l y n y á r o n a l a p í -
t o t t á k m e g Dóc k ö z s é g 
h a t á r á b a n a M a g y a r o k 
V i l á g p a r k j á t , a h o l az a u -
g u s z t u s i s a j t ó s t a r t u t á n 
s z e p t e m b e r v é g é n k e z -
d ő d ö t t el a z e lső f a ü l t e t ő 
a k c i ó , a m i a n o v e m b e r 
2 4 - i f a ü l t e t ő n a p p a l , a z 
O l i m p i á k L ige tének létre-
h o z á s á v a l z á r u l t . A f aü l -
t e t ő k b á l j á n a k s i k e r e a 
je lentősen k iszé les í te t te a 
p a r k a k a p c s o l a t a i t és 
pub l i c i tásá t . 

Az eredetileg Bodorszék-
nek nevezett határrészen már 
közel kétszázötven facsemete 
várja első tavaszát. Ezeket 
zömmel közismert személyi-

ségek, neves művészek és 
sportolók ültették el. A Ma-
gyarok Világparkja (MVP) 
eseménynaptára idén egy ki-
emelt rendezvénnyel gyara-
podik: 2001. május 27-én - a 
továbbiakban mindig a gyer-
meknapon - rendezik meg a 
nemzetközi gyermekbéke- és 
erőszakmentes napot. Ez egy 
egész napos nagyszabású 
program lesz, elsősorban a 
gyermekek részére, a legnép-
szerűbb e lőadók színpadi 
műsoraival , koncertekkel , 
sok-sok játékkal és látnivaló-
val, sőt hőlégballonok talál-
kozót, gyermekjátszóterek 
kiállítását, pusztai vidámpar-
kot és kirakodóvásárt is terv-
be vettek a szervezők, akik 
művészeti pályázatot is kiír-

nak a gyermekeknek a termé-
szethez és a béke gondolat-
köréhez kapcsolódóan . A 
legsikeresebb alkotások ezen 
a napon kapnak majd nagy 
nyilvánosságot és egy fát a 
világparkban. 

A rendezvényről a napok-
ban Budapesten megtartott 
sajtótájékoztató meghívott 
vendége volt Szekeres Pál, 
az Ifjúsági és Sportminiszté-
rium helyettes államtitkára, 
aki e l i smerő leg szólt az 
MVP célkitűzéseiről és tá-
mogatásáról biztosította a vi-
lágpark szabadidős sportéle-
tet kezdeményező működé-
sét. Dr. Komáromi István, a 
Be lügymin i sz té r ium PR 
főosztályvezetője is támoga-
tásáról biztosította a május 

27-i rendezvényt, mint a bé-
ke-törekvés szép példáját . 
Mint elmondta, a világpark-
kal nemcsak művészként , 
népszerű énekesként, hanem 
immár hivatalnokként is el-
kötelezte magát. Az MVP 
egész működését, célkitűzé-
seit illetően úgy fogalmazott: 
azokkal szinte valamennyi 
min isz té r iumnál é rdemes 
lenne támogatásokra pályáz-
ni. A Bocs Alapítvány a park 
környezetvédelmi program-
ját biztosította támogatásá-
ról. A MOB és a Paralimpiai 
Bizottság vezetősége is kép-
viseltette magát a rendezvé-
nyen, és a résztvevők közül 
többen is fe la jánlot ták az 
együttműködést a gyerme-
kekre épülő programmal. 

Duplázható 
a bevéte l? 

M á t r a m i n d s z e n t (MTI) 
Meg lehet duplázni a ha-

zai turisztikai bevételeket át-
gondolt, célirányos beruhá-
zásokkal, az országmarke-
ting további javításával, va-
lamint a megváltozott turisz-
tikai szokásokhoz való iga-
zodással - mondta Mátra-
mindszenten a bátonyterenyi 
kistérség turisztikai tanács-
kozásán Katona Béla. Az 
MSZP frakcióvezető-helyet-
tese mint az Országos Ide-
genforgalmi Bizottság ko-
rábbi vezetője alkotott véle-
ményt e kérdésben. 

Rámutatott : világszerte 
megváltoztak a turisztikai 
szokások. Ma az emberek 
többsége inkább többször és 
rövidebb időtartamra utazik 
el. 


